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ضرورت گسترش همکاری های بهداشتی درمانی ایران و کوبا
وزیر بهداشت با اشــاره به همکاری های راهبردی ایران و کوبا، 
گفت: گســترش همکاری های حوزه ســامت در دستور کار دو 

کشور قرار دارد.
بهرام عین اللهی، در دیــدار »الیو رودریگز پردومو« معاون وزیر 
خارجه کوبا که در وزارت بهداشــت برگزار شــد، اظهار داشــت: 
مسئولیت کمیســیون مشــترک اقتصادی ایران و کوبا با وزارت 
بهداشت و این کمیســیون، فرصت ارزشــمندی برای گسترش 

روابط دو کشور است.
وی افزود: هجدهمین کمیسیون اقتصادی مشترک ایران و کوبا 
امســال در تهران برگزار شــد و چنین تعاماتی به تحکیم روابط 
دو کشــور کمک بزرگی می کند. در جلسات این کمیسیون، اسناد 
مشترک همکاری دو کشور امضا شد که تاش ما بر اجرایی شدن 

این اسناد همکاری است.
وزیر بهداشــت با اشــاره به همکاری های ایران و کوبا در حوزه 

ســامت به ویژه در زمینه ساخت واکسن کرونا گفت: خوشحالیم 
کــه فرهنگ انقابی کوبــا و مقاومت مردم این کشــور در برابر 
تحریم های ناجوانمردانه آمریکا به ســایر کشــورهای آمریکای 

جنوبی نیز گسترش یافته است.
عین اللهی تاکید کرد: ایران و کشورهای دوست و انقابی مانند 
کوبــا می توانند با همکاری و همراهــی یکدیگر، در مقابل ظلم و 

ستم آمریکا و نظام استکبار، ایستادگی کنند.

جامعه

اخبار کوتاه 

   لیلا شوقی
عضو شورای شــهر تهران گفت: »در مطالعه ای که اخیر درباره 
دلایل بوی بد شــهر تهران منتشر شده، آمده است که عموما در 
فصل ســرد ســال و در مناطقی از تهران کــه در جنوب و مرکز 
واقع اند بوی بدی به مشــام می رسد. دلیل این اتفاق هم بادهای 
جنوبی اســت، بادی که از فرودگاه حضرت امــام خمینی )ره( به 

سمت تهران می وزد.«
شهروندان پایتخت نشــین عادت کرده اند به این که با شروع فصل 
پاییز و زمســتان در تهران، شــاهد حوادثی تکراری باشند، یکی از 
مهم ترین آن ها استشــمام بوی بد فاضاب شهری است که از قضا 
همیشه در فصل های سرد در هر منطقه از تهران، خودش را بیش از 
قبل به مشام تهرانی نشین ها می رساند. با وجود تداوم چند ساله بوی 
ناخوش آیند اما مشکل بودار حل نمی شود تا بوی نامطبوع در زمستان 
و پاییز جزو ویژگی های شــهری مانند تهران باشد. هرچند که از نظر 
کارشناسان دلیل بوی فاضاب شهر تهران مدیریت نادرست شهری 
اســت، عضو شورای شهر تهران متهم اصلی را شرکت آبفای شهر و 

کارخانه های اطراف پایتخت می داند.
اولین بار در آبان ماه ۹۷ بود که بوی بد فاضاب شــهری به یکباره 
به مشــام تهرانی ها رسید و به مشکلی جدی تبدیل شد. همان زمان 
هم فاضــاب، مرکز آرادکوه و مازوت ســوزی کارخانه ها به عنوان 
دلایلی برای بوی بد فاضاب شهری عنوان شدند. با این حال دلایل 
عنوان شــده حل نشد تا هر سال در ماه های آبان و آذر در زمانی که 
هوا رو به ســردی می رود و شــهر رنگ پاییز و زمستان را به خود 
می گیرد، بوی بد هم ســایه نامطبوع خود را روی سر پایتخت نشین 

ها بیاندازد.

مدیریت فراموش شده شهری
بوی بد تهران حالا چند سالی می شود که خود را مهمان شهرنشین ها 
کرده است، با وجود نارضایتی شهروندان اما این طور که به نظر می 
آید عزم جدی برای رفع منابع بــودار وجود ندارد. محمدعلی پورنیا، 
کارشناس شهری با اشــاره به افزایش بوی بد تهران در فصل های 
ســرد سال می گوید: »مدیریت شــهری تهران در حوزه فاضاب به 
شــدت مشــکل دارد و در این حوزه هم مدیران شهری کار دقیق و 

درســتی انجام نداده اند و به همین دلیل است که شهری با جمعیت 
بیش از ۸ میلیون نفر همیشه با مشکات پسماند، فاضاب و بازیافت 
دســت و پنجه نرم می کند؛ و همه اینها باعث شده است که تهران 

پایتخت شاهد تجمع فاضاب، زباله و بوی بد باشد.«
او البته توجه ها را به زیرساخت های نامناسب فاضاب شهری هم 
منعطف می کند و توضیح می دهد: »چندین سال پیش، طرحی با نام 
یکپارچه ســازی فاضاب شــهری کلید خورد و قرار شد که سیستم 

جمع آوری فاضاب در شــهر تهران انجام شــود؛ حتی پولی هم از 
شــهروندان برای اجرایی شدن این طرح دریافت شد و شرکت هایی 
هم وارد عمل شــدند، در عمل اما بعــد از باریدن برف و باران و در 

فصل سرد سال، بوی بد فاضاب دوباره تهران را پر کرد.«
ایــن کارشــناس شــهری معتقــد اســت: »شــرکت ها در طرح 
یکپارچه ســازی میلیاردها تومان سود کردند اما از متریال بی کیفیت 
اســتفاده کردند و یا به شکلی کار را اجرایی کردند که به عنوان مثال 
یا شیب تخلیه فاضاب مناســب نبود و یا لوله کشی اشکال داشت 
و همه اینها نه مشــکات فاضاب شــهری را برطرف کرد که به 

مشکات آن افزود.«
پورنیا بیــان می کند: »مشــکل بوی بد فاضاب شــهری هم به 
مدیریت شهری و هم به زیرساخت های نامناسب برمی گردد. چراکه 
به نام طرح علمی، در عمل طرح غیرعلمی اجرا می شود. درواقع پای 
مدیریت شــهری در اجرا می لنگد و منابــع مالی ، انرژی و امکانات 

به نادرست، به شکلی غیرمطلوب و غیرکارشناسانه اجرا می شود.«
ما مسئول نیستیم

حرف از زباله و پسماند و بوی بد فاضاب که می  شود همه نگاه  ها 
به ســمت شهرداری تهران می رود، شادی مالکی، معاون هماهنگی 
امور مناطق ســازمان پســماند شــهر تهران اما تاکید می کند که 

مشکات فاضاب پایتخت به شهرداری مربوط نمی شود.
مهدی بابایی، عضو شــورای شــهر تهران با بیان اینکه »شهردای 
تهران مســئولیتی در قبال بوی بد شهری ندارد.« به مطالعه سازمان 
محیط زیســت استان تهران اشــاره می کند: »در مطالعه ای که اخیر 
درباره دلایل بوی بد شــهر تهران منتشر شده، آمده است که عموما 
در فصل سرد سال و در مناطقی از تهران که در جنوب و مرکز واقع 

اند بوی بدی به مشــام می رسد. دلیل این اتفاق هم بادهای جنوبی 
اســت، بادی که از فرودگاه حضرت امام خمینی )ره( به سمت تهران 

می وزد.«
باد جنوبی بوی نامطبوع فاضاب و پســماند مجموعه دامداری ها، 
شــرکت های لبنی و شرکت پسماند شــهری را با خود به تهران می 
آورد و همین می شــود که در فصل ســرد بو همه جا را برمی دارد. 
بابایی البته تاکید می کند که منابع تولید این بو در محدوده مدیریتی 
شــهری تهران قرار ندارد و بنابراین مدیران شهری هم نمی توانند 
برای رفع آن کاری انجام دهند. هرچند که ســازمان محیط زیســت 
تهــران برای رفع این معضل قرارگاهی با حضور شــهرداری تهران 
تشــکیل داد و حتی شــهرداری هم اقداماتی از جمله کمک به دفع 
پســماند و زباله این کارخانه ها و شــرکت ها انجام داد اما بوی بد 
همچنان گریبان پایتخت نشین ها را گرفته است و دست از سر تهران 

برنمی دارند.
سال هاســت که منابع خارجی تهران به عنوان دلایل آلودگی هوا و 
بوی بد فاضاب عنوان می شــود. سوال اما این است که زیرساخت 
های شــهری تا چه قدر در این بوی بد مقصرند؟ عضو شورای شهر 
تهران معتقد است که اتفاقا زیرساخت های شهر تهران بسیار مناسب 
اســت و تا ۸۰ درصد هم نوســازی در آن انجام شــده و بسیاری از 
ایرادات آن در طرح یکپارچه ســازی فاضاب رفع شــده اســت؛ با 
این حال او مســئول رسیدگی به فاضاب شــهری و بوی بد آن را 
شــرکت آبفای تهران می داند. شــرکتی که البته مدیران آن با وجود 
پیگیری های مداوم تا نگارش این گزارش، به ســوالات خبرآناین 
مبنی بر دلایل بوی بد تهران پاسخی ارائه ندادند تا حل معضل بوی 

فاضاب شهری همچنان معمایی حل نشده باقی بماند.

معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان 
حفاظت محیط زیست خبر داد

تدوین پیش نویس آیین نامه حفاظت 
مشارکتی برای ارایه به دولت

معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت 
محیط زیســت گفت: رویکرد جدید سازمان حفاظت محیط 
زیســت، اســتفاده از ظرفیت های جوامع محلی در مدیریت 

ذخیره گاه های زیستکره است.
حســن اکبری در آیین نکوداشــت روز جهانــی ذخیره گاه 
زیســتکره که صبح امروز در سازمان حفاظت محیط زیست 
برگزار شــد، ایران را یکی از کشــورهای پیشرو در انتخاب 
ذخیره گاه هــا و ایجاد مدلی برای حفاظــت از آن ها توصیف 
و اظهار کرد: در ســال ۱۳۵۵ تعداد ۹ ذخیره گاه در کشــور 
مصوب شد و در سال های بعد با افزوده شدن چهار ذخیره گاه 

دیگر، تعداد ذخیره گاه های ما به ۱۳ذخیره گاه رسید.
وی افزود: وجه تمایز ذخیره گاه زیســت کره با دیگر مناطق 
حفاظت شده این اســت که نقش اصلی را در بهره برداری و 
حفاظت از این مناطق، جوامع محلی و ذینفعان بر عهده دارند 
بنابراین بهره برداری از ذخیره گاه های زیســت کره به صورت 

پایدار صورت می گیرد.
بــه گفته اکبری، پراکنــش ذخیره گاه های زیســت کره در 
ایران نســبتا مناسب است و توانسته اکوسیستم های مختلف 
را پوشــش دهد.معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی 
سازمان حفاظت محیط زیست، خاطرنشان کرد: در دنیا ۷۳۸ 
ذخیره گاه زیســت کره در ۱۳۴ کشــور وجود دارد که توسط 
شش ســازمان منطقه ای هدایت می شوند.وی با بیان اینکه 
ایران یکی از کشورهایی است که هزینه زیادی برای حفاظت 
انجام داده اســت، گفت: کمتر کشوری در دنیا وجود دارد که 
همچون کشــور ما تمام هزینه های حفاظت بر دوش دولت 
باشد.اکبری تصریح کرد: ما با وجود تمام چالش ها توانستیم 
گونه هــای کاریزمــای خود را حفظ کنیم. بــا این وجود، در 
استفاده مناســب از مدل های مشارکتی و همکاری با جوامع 
محلی چندان توفیقی نداشــتیم. معاون محیط زیست طبیعی 
و تنوع زیســتی ســازمان حفاظت محیط زیســت بر توسعه 
همکاری های منطقه ای برای اســتفاده از مدل های مدیریت 

مشارکتی در ذخیره های زیست کره تاکید کرد.
اکبری در پایان بر ضرورت استفاده مدیران حفاظت محیط 

زیست استان ها از ظرفیت های جوامع محلی تاکید کرد.

آمادگی همکاری های مشترک ایران با 
کشور زیمبابوه

نشســت بانوان ایرانــی در دیدار با همســر رئیس جمهور 
زیمبابوه امروز برگزار شــد و معاون راهبــردی امور زنان و 
خانواده از آمادگی همکاری های مشــترک ایران با کشــور 
زیمبابوه خبر داد. لیا سادات زعفرانچی معاون راهبردی امور 
زنان و خانواده در این نشســت اظهار داشــت: کشورها باید 

تاش کنند تا در زمینه کشاورزی به خودکفایی برسند.
وی ادامــه داد: همچنین در حوزه اقتصادی و امنیت غذایی 
بخصوص پس از کرونا نیازمند خود کفایی هستیم. همچنین 
کشــورها در حوزه کشــاورزی بخصوص در حوزه تولیدات 

استراتژیک باید کوشا باشند.
زعفرانچــی با اشــاره به اینکه کشــور زیمبابــوه در حوزه 
کشــاورزی توانمند است، اظهار کرد: به نظر می آید زیمبابوه 
با شرایطی که دارد در بحث امنیت غذایی، تغییرات اقلیمی و 
حتی بحث های بین المللی و تحریم های اقتصادی فرق دارد.

معاون راهبــردی امور زنان و خانــواده تصریح کرد: ما در 
جمهــوری اســامی ایــران از همکاری و مشــارکت های 
اقتصــادی در حوزه های مختلــف و دارای مزیت اقتصادی 
اســتقبال می کنیم.زعفرانچی با بیان اینکه بانوان ایرانی در 
حــوزه محصولات دانش بنیان در ســطح بالایی قرار دارند، 
گفت: تعداد زیــادی از بانوان ما در حــوزه آکادمیک دارای 
مدارک بالا و قابل توجهی هســتند. مــا می توانیم در حوزه 
دانــش بنیان به عنوان یکــی از زمینه های مهم، قابل تأمل 
و موفق دوکشــور همکاری های اقتصادی داشته باشیم.وی 
تصریــح کرد: زیمبابوه با توان نســبی خود در عرصه امنیت 

غذایی توانسته بسیار خوب عمل کند

با شروع فصل سرد، بوی بد تهرانی ها را آزار می دهد؛

هیچ کس یا گروهی پاسخگو نیست

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی کشــورمان از وجود ۱۸ هزار خودرو در پارکینگ  خبر 
داد و اعام کرد که طرح ترخیص خودروهای رســوبی با امکان قسط بندی جرائم ادامه 

دارد.
سردار سید کمال هادیانفربا تاکید بر اینکه شرایط باید به گونه ای باشد که بتوانیم قانون 
را اجرا کنیم، گفت: به عنوان مثال طبق گزارش مراکز معاینه فنی تهران، ســه میلیون 
وســیله نقلیه در تهران مشمول معاینه فنی است و پلیس باید براساس ماده ۶ این ها را 
توقیف کند اما اینکه به چه شکلی و کجا توقیف کنیم ؟ این ها مسائلی هستند که دولت 

باید در موردشان صحبت کند.
 هادیانفــر تصریح کرد: به نظرم باید در قانون مذکــور بازنگری صورت بگیرد 
ولی آنچه که بر اســاس سیســتم ها انجام مــی دهیم و در بحــث معاینه فنی 
به صورت مســتمر اتفاق می افتد، این اســت که وســایل نقلیه فاقد معاینه فنی 
توســط دوربین ها جریمه ۵۲۵۰۰ تومانی برایشان اعمال می شود که در قانون 

بود. شده  اشاره  گذشته 
رئیس پلیس راهور فراجا با اشــاره به خارج نشــدن خودروهای فرسوده از چرخه تردد 
در کشــور اظهار کرد: امروز ما ۳۸ میلیون وسیله نقلیه در کشور داریم و در سال جاری 
تا کنون ۷۴۶ هزار خودرو نیز اضافه شــده و انتظار می رود که این افزایش با توجه به 

مصوبه واردات و میزان تولیدات داخلی تا دو میلیون خودرو هم برسد.

رییس گروه ســامت هوا و تغییر اقلیم وزارت بهداشــت، وزن 
کیفیت اجــرای قانون هوای پاک را ضعیف یا متوســط خواند؛ 
چراکه برخی از مواد آن تاکنون اجرایی نشــده اند. وی گفت: بر 
اســاس مطالعه وزارت بهداشت در ۲۷ شهر با جمعیت تقریبا ۳۵ 
میلیون نفر مشخض شد در سال ۱۴۰۰ میزان مرگ های منتسب 
به ذرات معلق در کشور، ۲۰ هزار و ۸۰۰ نفر بوده است که از این 

میان سهم تهران ۶۴۰۰ مرگ اعام شد.
دکتر عباس شاهسونی درباره پدیده آلودگی هوا بویژه در کانشهرها 
همزمان با فصل سرما و همچنین وضعیت اجرای قانون هوای پاک 
از زمان تصویب تــا کنون، گفت: ناظر اجــرای قانون هوای پاک 
سازمان محیط زیست اســت و وزارت بهداشت هم وظایف خاص 
خود را مطابق این قانون بر عهده می گیرد. گزارشی اواخر سال ۱۴۰۰ 
از سوی مرکز پژوهش های مجلس منتشر شد که نشان داد از بین 
مواد مختلف قانون هوای پاک و آیین نامه فنی این قانون، ۲۲ ماده 
یا اصا اجرا نشــده است و یا به شکل ضعیف اجرا شده است،   ۱۷ 
ماده متوسط و ۱۷ ماده هم به خوبی اجرا شده است. با توجه به این 
گزارش وزن کیفیت اجرای قانون هوای پاک ضعیف یا متوسط است؛ 

زیرا برخی از مواد قانونی اصا اجرایی نشدند.
او تاکید کرد: وظیفه قانونی ســازمان حفاظت از محیط زیست 
نظارت بر حســن اجرای قانون هوای پاک است که باید این کار 
به درســتی انجام شود. هرچند که سامانه ای برای پایش وظایف 
دســتگاه ها راه اندازی کردند و دستگاه ها شــرح عملکرد خود را 
بارگزاری می کنند اما صرف راه اندازی سامانه کافی نیست و باید 
از دســتگاه ها با قوت بیشتری درخواست شود که به وظایف خود 

عمل کنند.
فرسودگی ۹۰ درصد موتورسیکلت های کشور

وی با اشــاره بــه این کــه در مــورد خودروهــای دیزلی و 
موتورســیکلت ها اتفاق مثبتی رخ نداده است که منجر به کاهش 
ایجاد آلودگی هوای آنها شــود، بیان کــرد: در مورد معاینه فنی 
موتورســیکلت ها اقدامی صورت نگرفته اســت؛ به شکلی که ما 
۱۱.۵میلیون موتورســیکلت در کشــور داریم که ۹۰ درصد این 
تعداد فرســوده هستند و عمدتا معاینه فنی آن ها انجام نمی شود. 
از ســوی دیگر یکــی از تاکیــدات طی ســال های اخیر تولید 
موتورســیکلت های برقی بوده است که با توجه به قیمت بالای 
آن اســتقبالی از تولید این موتورســیکلت ها انجام نشد. در مورد 
کامیون ها و خودروهای دیزلی هم می بایست این خودروها مجهز 

به فیلتر دوده شوند که این اقدام هم انجام نشده است.
وزارت نفت، عقب تر از تعهدات خود

او درباره نقش کیفیت سوخت بر بروز آلودگی هوا نیز تصریح کرد: 
یکی از عوامل موثر در آلودگی هوا کیفیت سوخت است. طبق قانون 
هوای پاک، وزارت نفت موظف اســت روزانه ۷۰ میلیون لیتر بنزین 
یورو۴ تولید کند که از این میزان تنها روزانه ۳۰ میلیون لیتر بنزین 
یورو۴ تولید می شــود که فاصله زیادی با حد مقرر در قانون دارد. از 
سوی دیگر باید روزانه ۵۵ میلیون لیتر گازوئیل یورو۴ تولید شود که 

این مقدار هم اکنون ۲۸ میلیون لیتر در روز است.
لزوم اجرای طرح ترافیک در تمام کلانشهرها

وی در پاسخ به سوال ایسنا درباره مباحث مطرح مبنی بر بازنگری 
در طــرح ترافیک و نقش وزارت بهداشــت در این باره، اظهار کرد: 

تقاضایی از وزارت بهداشت نشــده است که نماینده ای در جلسات 
بازنگری طرح ترافیک داشته باشد. یکی از تاکیدات قانون هوای پاک 
موضوع اجرای طرح ترافیک اســت که در سه شهر تهران،   مشهد 
و قم اجرا شــده است اما در سایر کانشهرها یا این کار انجام نشده 
است و یا به درستی به اجرای طرح ترافیک توجه نشده است. مشکل 
دیگر این است که دوربین های موجود به پلیس راهور متصل باشند 
و خودروهای متخلف در حوزه طرح ترافیک را جریمه کنند. اکنون 
در شهر تهران تقریبا ۵۰ درصد از دوربین هایی که نصب هستند کد 
جریمه ندارند؛ یعنــی ۵۰ درصد احتمال اینکه افرادی که وارد طرح 
می شــوند جریمه نشــوند وجود دارد. در واقع دوربین وجود دارد اما 
کد جریمه برای آن تعریف نشده است که موید عدم اجرای کامل و 

صحیح طرح ترافیک است.
تنها دو روز هوای پاک پایتخت در سال ۱۴۰۰

رییس گروه ســامت هوا و تغییر اقلیم وزارت بهداشت درباره 
تعداد روزهای با هوای پاک در کشــور،   گفت: وزارت بهداشــت 
در ۲۷ شــهر مطالعات انجام داده است و مشخص شده است که 
طی ســال ۱۴۰۰ تنها  ۱۶.۷ درصد از روزهای ســال شاخص 
کیفیت هوا در محدوده خوب یا پاک بوده اســت و ۶۲.۶ درصد 
هــوا در محدوده قابل قبول بود اســت یعنی تقریبا ۸۰ درصد از 
روزهای ســال هوای قابل قبول در سطح کشور داشتیم. البته در 
کانشــهرها درصد روزهای با هوای خــوب و پاک خیلی کمتر 
بوده است؛ مثا در تهران طی سال قبل ۸۹ روز هوا ناسالم برای 
گروه های حساس بوده است که یعنی وضعیت هشدار داشته ایم، 
شــش روز هوا ناســالم برای همه مردم بوده است. ۰.۵۴ درصد 

روزهای ســال هوای تهران خوب بوده اســت کــه یعنی حدود 
دو روز هوای پاک در این اســتان داشــته ایم و ۷۳ درصد هم در 

محدوده قابل قبول بوده است.
۵ شهر دارای آلوده ترین هوای کشور

او در خصوص شهرهای دارای آلوده ترین هوای کشور،   توضیح 
داد: در سال ۱۴۰۰ شهرهای تهران،   مشهد، اهواز، اصفهان، کرج 
کمتر از ۱۰ روز هوای خوب داشــتند و بیشــترین تعداد روزهای 
هوای خطرناک هم مربوط به شــهر زابل بوده است که ۱۵ روز 

هوای خطرناک داشته است.
بیش از ۲۰ هزار مرگ منتسب به آلودگی هوا

وی درباره مرگ های منتســب به مواجهه با ذرات معلق نیز به 
ایسنا اظهار کرد: بر اساس مطالعه وزارت بهداشت در ۲۷ شهر با 
جمعیت تقریبا ۳۵ میلیون نفر مشخص شد در سال ۱۴۰۰ میزان 
مرگ های منتســب با ذرات معلق در کشور ۲۰ هزار و ۸۰۰ نفر 

بوده است که از این میان سهم تهران ۶۴۰۰ مرگ اعام شد.
نقش تحریم ها بر افزایش تعداد روزهای آلوده

او با اشــاره بــه تاثیر تحریم ها بر موضــوع آلودگی هوا، گفت: 
وقتی اقدامی انجام نشــود قاعدتا تعــداد روزهای با آلودگی هوا 
افزایــش می یابد. هرچند که نمی توان از عدم عمل دســتگاه ها 
به وظایفشــان چشم پوشی کرد، اما یکی از چالش های مهم هم 
بــه دلیل تحریم های ظالمانه اســت که مــا توانایی وارد کردن 
تکنولوژی جدیــد این موضوع را نداریم یا بــه منابع مالی خود 
دسترسی نداریم تا نوسازی ناوگان فرسوده را انجام دهیم و این 

سبب شده است که تعداد روزهای با هوای آلوده افزایش یابد.

رئیس ســازمان جوانان هال احمر، درباره راه اندازی ســامانه شتاب در جهت کاهش 
جدی مشــکات محیط زیســتی، برنامه های هال احمر برای جوانان، طراحی کانون 

غنچه های هال احمر و…، توضیحاتی ارائه داد.
رئیس ســازمان جوانان هال احمر ادامه داد: طرح هر خانواده یک سامتگر با هدف 
مشــارکت دانش آموزان در کاهش شیوع کرونا و در جهت حفظ سامت دانش آموزان 

و خانواده هایشان برگزار شد.
وی همچنین گفت: سامانه شــتاب با توجه به تغییرات اقلیمی در جهت کاهش جدی 
مشکات محیط زیستی با همکاری جوانان راه اندازی می شود و نتایج بسیاری به همراه 

خواهد داشت.
وی با اشــاره به حمایت هال احمر از کسب و کارهای خرد گفت: ابتدا در ۶ استان و 
تا اردیبهشــت سال آینده در همه استان ها نمایشگاه کارآفرینی جهت حمایت از جوانان 

کارآفرین و اشتغال آنها برگزار می شود.
وی از عقد تفاهم نامه آموزشی با وزارت آموزش و پرورش جهت آموزش سرفصل های 
امدادی به وزارت آموزش و پرورش خبر داد و گفت: در قالب ۷۴ ســاعت آموزش همه 
پرســنل کادر فرهنگی این وزارتخانه آموزش داده می شود. همچنین برگزاری نخستین 
دوره آموزشــی کاربینی طرح دادرس برای ۸۰ هزار دانش آموز از سه هزار و ۵۱ مدرسه 

انجام شد تا دانش آموزان با موضوعات امدادی و تشکیات مرتبط آشنا شوند.

وزیر آموزش و پرورش بیان اینکه ســاماندهی اماک مــازاد در حال انجام و معاونت 
حقوقی در تاش اســت تا بتوانیم تهاترهایی داشــته باشــیم عنوان کرد: اماک مازاد 
شناسایی شده اند. باید بتوانیم ۱۰ هزار میلیارد تومان اماک مازاد را به فروش برسانیم 

تا بتوانیم به تعهدات خیرین برسیم. تعهدات بسیاری نسبت به خیرین داریم.
یوســف نوری در آیین تکریم و معارفه رئیس ســازمان نوســازی، توسعه و تجهیز 
مدارس کشــور که در کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان برگزار شــد ضمن 
گرامیداشــت یاد شهدای حادثه تروریستی حرم شاهچراغ گفت: هم بنده و هم آقای 
رخشــانی مهر از شــهرهای دور و مرزی آمدیم. من از مرز جنگی آمدم و تا ســال 
۶۷ چیــزی از ایام نمانده بود و هر هواپیمایی بمب اضافه می آورد روی این شــهر 
می ریخت. اینکه فردی از دور دســت بیاید و در مســئولیتی قرار بگیرد از توفیقاتی 

است که فراهم شده، اگر قدر بدانیم.
وی افزود: آقای خانمحمدی هم خدماتی در مناطق مستعد ولی نیازمند کمک ارائه داده 

و در آنجا حضور داشته است.
نوری با بیان اینکه ســاماندهی اماک مازاد در حال انجام و معاونت حقوقی در تاش 
است تا بتوانیم تهاترهایی داشته باشیم عنوان کرد: اماک مازاد شناسایی شده اند. باید 
بتوانیم ۱۰ هزار میلیارد تومان اماک مازاد را به فروش برســانیم تا بتوانیم به تعهدات 

خیرین برسیم. تعهدات بسیاری نسبت به خیرین داریم.

 ۳ میلیون وسیله نقلیه در تهران 
باید توقیف شود!

بیش از ۲۰ هزار مرگ منتسب به آلودگی هوا 

راه اندازی سامانه شتاب در جهت 
کاهش جدی مشکلات محیط زیستی

۱۰ هزار میلیاردی از املاک مازاد 
آموزش و پرورش در صف »فروش«

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی:

وزارت نفت عقب تر ازتعهدات؛ ۵۰درصد دوربینهای طرح ترافیک فاقد کدجریمه

وزیر آموزش و پرورش  خبر داد:رئیس سازمان جوانان هلال احمر خبر داد؛


